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Walka o wÅ‚adzÄ™ w zwiÄ…zkach sportowych przypomina tÄ™ w polityce. Odbywa siÄ™ w cyklu
czteroletnim, poprzedzana jest kampaniÄ… wyborczÄ…, a o tym, kto tÄ™ wÅ‚adzÄ™ bÄ™dzie
dzierÅ¼yÅ‚, decyduje wynik wyborów. W polityce obowiÄ…zuje taki niepisany kanon, Å¼e wÅ‚adza,
której kadencja siÄ™ koÅ„czy, na tej koÅ„cówce nie podejmuje waÅ¼nych decyzji. Decyzji, które
mogÅ‚yby wiÄ…zaÄ‡ rÄ™ce nowej wÅ‚adzy, decyzji o dÅ‚ugofalowych, powaÅ¼nych skutkach.Tak
siÄ™ dzieje w dojrzaÅ‚ych demokracjach. U nas róÅ¼ne z tym bywaÅ‚o. Na przykÅ‚ad PO w
koÅ„cówce swoich rzÄ…dów wybraÅ‚a piÄ™ciu sÄ™dziów TrybunaÅ‚u Konstytucyjnego, a miaÅ‚a
prawo tylko do obsady trzech stanowisk. Ten powaÅ¼ny bÅ‚Ä…d mÅ›ci siÄ™ teraz, gdyÅ¼ PiS na
dzieÅ„ dobry dostaÅ‚ argument do rÄ™ki do walki z TrybunaÅ‚em Konstytucyjnym jako takim. 
WróÄ‡my jednak na nasze, jeÅºdzieckie podwórko. Obecny zarzÄ…d najwyraÅºniej nie ma zamiaru
przestrzegaÄ‡ tej niepisanej zasady i na finiszu takie waÅ¼ne decyzje podejmuje bÄ…dÅº próbuje
podjÄ…Ä‡. 

DraÅ„stwoTo co zarzÄ…d zrobiÅ‚ w sprawie systemu szkolenia nie moÅ¼na inaczej okreÅ›liÄ‡
niÅ¼ draÅ„stwo. Jest to teÅ¼ kradzieÅ¼. KradzieÅ¼ wÅ‚asnoÅ›ci intelektualnej. Przypomnijmy o co
chodzi. Przez lata obowiÄ…zywaÅ‚ system wzorowany na niemieckim. Dla uproszczenia nazwijmy
go systemem WacÅ‚awa Pruchniewicza, gdyÅ¼ to on przede wszystkim wprowadzaÅ‚ ten system
na polski grunt. Po dojÅ›ciu do wÅ‚adzy w PZJ senatora PO Å•ukasza Abgarowicza i po tym, jak
zaczÄ™Å‚a obowiÄ…zywaÄ‡ ustawa deregulacyjna ministra JarosÅ‚awa Gowina, &bdquo;system
Pruchniewicza&rdquo; zostaÅ‚ zarzucony, a misjÄ™ stworzenia nowego, majÄ…cego
uwzglÄ™dniaÄ‡ uÅ‚atwienia wynikajÄ…ce ze wspomnianej ustawy, otrzymaÅ‚ Hubert
Szaszkiewicz. StworzyÅ‚ &bdquo;swój&rdquo; system, ale ostatecznie nigdy nie zostaÅ‚ on
wprowadzony w Å¼ycie. W efekcie przez ostatnie cztery lata nie obowiÄ…zywaÅ‚ Å¼aden system,
co oczywiÅ›cie byÅ‚o i jest ze szkodÄ… dla naszego Å›rodowiska.  ByÅ‚emu juÅ¼ prezesowi PZJ 
MichaÅ‚owi Szubskiemu trzeba oddaÄ‡ jedno &ndash; doprowadziÅ‚ do tego, Å¼e panowie
Pruchniewicz i Szaszkiewicz usiedli przy jednym stole i wypracowali kompromisowe rozwiÄ…zanie.
WielkÄ… rolÄ™ w tym, Å¼e ten kompromis staÅ‚ siÄ™ faktem, odegraÅ‚ Marcin Szczypiorski,
który podjÄ…Å‚ siÄ™ roli przewodniczÄ…cego tego trzyosobowego ciaÅ‚a pracujÄ…cego nad
nowym systemem szkolenia. To co wydawaÅ‚o siÄ™ niemoÅ¼liwe, czyli Å¼e koledzy Pruchniewicz
i Szaszkiewicz podpiszÄ… siÄ™ pod jednym, wspólnym projektem systemu szkolenia, staÅ‚o siÄ™
ciaÅ‚em. To wydarzenie warto podkreÅ›liÄ‡ nie tylko z powodu wartoÅ›ci, jakÄ… samÄ… w sobie
jest ów system. Warto podkreÅ›liÄ‡ takÅ¼e dlatego, gdyÅ¼ pokazuje, Å¼e w naszym skÅ‚óconym i
podzielonym (niestety) Å›rodowisku moÅ¼liwe jest zasypywanie podziaÅ‚ów. MoÅ¼liwe jest
odÅ‚oÅ¼enie na bok osobistych sympatii i antypatii i dojÅ›cie do porozumienia w imiÄ™ dobra
wspólnego. Wiem, Å¼e to brzmi pompatycznie, ale tak jest. Projekt systemu, jaki wspominana trójka
opracowaÅ‚a, zostaÅ‚ przez nich zÅ‚oÅ¼ony do zarzÄ…du PZJ 12 maja tego roku. Jednak zarzÄ…d
(juÅ¼ po odejÅ›ciu prezesa Szubskiego) go zignorowaÅ‚. Nie opublikowaÅ‚ go na stronie
internetowej ZwiÄ…zku. OpublikowaÅ‚ go &bdquo;Åšwiat Koni&rdquo;, opublikowaÅ‚em go ja na tej
stronie, którÄ… PaÅ„stwo teraz czytajÄ…. Opublikowanie go byÅ‚o waÅ¼ne m.in. dlatego, gdyÅ¼
sami twórcy tego systemu mówili, Å¼e na razie jest to projekt i potrzebne sÄ… publiczne
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konsultacje. Dopiero po zebraniu opinii ze Å›rodowiska, przeanalizowaniu ich i ewentualnym
dokonaniu korekt, miaÅ‚ powstaÄ‡ produkt finalny. Tak jak poczÄ…tkowo zarzÄ…d ignorowaÅ‚ ów
projekt, tak nagle, w obliczu zbliÅ¼ajÄ…cych siÄ™ wyborów, zarzÄ…d, a konkretnie wiceprezes 
Marcin Podpora, nagle zaczÄ…Å‚ graÄ‡ tym projektem. Nie waham siÄ™ uÅ¼yÄ‡ tego sÅ‚owa
&bdquo;graÄ‡&rdquo;. Bo to byÅ‚a i jest przedwyborcza gra. Najpierw próbowaÅ‚ rozbiÄ‡ sojusz
trzech panów, zapraszajÄ…c na rozmowy kaÅ¼dego z nich osobno i kaÅ¼demu z nich
proponujÄ…c dowództwo we wdraÅ¼aniu ich systemu. Kiedy ta gra siÄ™ nie udaÅ‚a, chcÄ…c nie
chcÄ…c, zaproponowaÅ‚ szybkie zalegalizowanie projektu systemu szkolenia i wspomnianej trójki w
takiej konfiguracji, w jakiej siÄ™ ukonstytuowaÅ‚a, czyli z Marcinem Szczypiorskim jako szefem tego
ciaÅ‚a.Panowie wskazali, Å¼e nie da siÄ™ tego wdroÅ¼yÄ‡ natychmiast, gdyÅ¼ zrobiony zostaÅ‚
dopiero pierwszy krok, a potrzebnych jest kilka nastÄ™pnych. Po pierwsze, dokoÅ„czenie
powszechnych konsultacji i dokonanie ewentualnych korekt. Po drugie, samo zatwierdzenie systemu
przez zarzÄ…d teÅ¼ nie sprawi, Å¼e bÄ™dzie moÅ¼liwe natychmiastowe wdroÅ¼enie go w
Å¼ycie, gdyÅ¼ potrzebny jest jeszcze taki krok, jak wybranie ludzi do ciaÅ‚a, które miaÅ‚oby
podjÄ…Ä‡ tÄ™ rolÄ™, jakÄ… peÅ‚niÅ‚a wczeÅ›niej - rozwiÄ…zana przecieÅ¼  - Centralna Komisja
Egzaminacyjna. A przede wszystkim zapoznanie ich z zasadami nowego systemu, co w praktyce
oznacza po prostu przeszkolenie ich, aby potem mówili jednym gÅ‚osem i trzymali siÄ™ tych
samych zasad. Kolejny krok, to sprawienie, aby to samo staÅ‚o siÄ™ na poziomie wojewódzkich
komisji egzaminacyjnych. Kiedy wiceprezes Podpora zorientowaÅ‚ siÄ™, Å¼e panowie
Pruchniewcz, Szaszkiewicz i Szczypiorski nie zgodzÄ… siÄ™ pójÅ›Ä‡ na skróty, i nie da siÄ™
odtrÄ…biÄ‡ wspólnego sukcesu przed wyborami, odtrÄ…biÅ‚ sukces&hellip; ale bez autorów
sytemu. Na zjeÅºdzie DolnoÅ›lÄ…skiego ZwiÄ…zku JeÅºdzieckiego, na który byÅ‚em zaproszony,
pan Podpora powiedziaÅ‚ otwarcie (sÅ‚yszaÅ‚em to na wÅ‚asne uszy), Å¼e system, który zostaÅ‚
zatwierdzony na zebraniu zarzÄ…du 15 paÅºdziernika, to jest w zasadzie to, co przygotowali trzej
panowie. Ale Å¼aden z nich nie zostaÅ‚ wybrany do ciaÅ‚a, które zostaÅ‚o nazwane &bdquo;DziaÅ‚
Szkolenia Kadr Polskiego ZwiÄ…zku JeÅºdzieckiego&rdquo;, a które bÄ™dzie teraz peÅ‚niÄ‡
funkcjÄ™ dawnej CKE.I te opisane dziaÅ‚ania wiceprezesa PZJ nie waham siÄ™ nazwaÄ‡
draÅ„stwem, co powiedziaÅ‚em we WrocÅ‚awiu patrzÄ…c Marcinowi Podporze prosto w oczy. Warto
teÅ¼ uÅ›wiadomiÄ‡ wszystkim, zwÅ‚aszcza tym, którzy zgodzili siÄ™ wejÅ›Ä‡ w skÅ‚ad
&bdquo;DziaÅ‚u Szkolenia Kadr Polskiego ZwiÄ…zku JeÅºdzieckiego&rdquo;, Å¼e znaleÅºli siÄ™
w sytuacji ludzi, którzy wiedzÄ…, Å¼e bÄ™dÄ… uÅ¼ywaÄ‡ coÅ›, co zostaÅ‚o skradzione! Czy
dobrze bÄ™dÄ… siÄ™ z tym czuÄ‡?Bo z punktu widzenia prawa &rdquo;Zasady szkolenia kadr
instruktorsko&ndash;trenerskich w jeÅºdziectwie&rdquo;, jakie opracowali panowie Pruchniewcz,
Szaszkiewicz i Szczypiorski, jest ich wÅ‚asnoÅ›ciÄ… intelektualnÄ…. UÅ¼ywanie tej wÅ‚asnoÅ›ci
bez ich zgody jest Å‚amaniem prawa. Nawet jeÅ›li odÅ‚oÅ¼ymy prawne zawiÅ‚oÅ›ci na bok, to bez
wÄ…tpienia to, co robi wiceprezes Podpora, a akceptuje reszta szczÄ…tkowego zarzÄ…du, który
teraz ma wÅ‚adzÄ™, jest nieprzyzwoite. Poroniony pomysÅ‚Nieprzyzwoita jest teÅ¼ próba &ndash;
na szczÄ™Å›cie na razie jeszcze nie jest to fakt dokonany &ndash; wyprowadzenia biura PZJ poza
WarszawÄ™. Nieprzyzwoity wÅ‚aÅ›nie z tego punktu widzenia, Å¼e tak waÅ¼kich decyzji wÅ‚adza,
której kadencja siÄ™ koÅ„czy, nie powinna podejmowaÄ‡.Jestem w niezrÄ™cznej sytuacji bo
jestem Warszawiakiem (nie z urodzenia, a z zasiedzenia). JeÅ›li gÅ‚oszÄ™, Å¼e pomysÅ‚
wyprowadzenia siedziby ZwiÄ…zku poza WarszawÄ™ jest wysoce szkodliwy, to naraÅ¼am siÄ™
na zarzut, iÅ¼ kierujÄ™ siÄ™ partykularnym interesem. Wiem, Å¼e tak jest, ale mimo tego,
bÄ™dÄ™ siÄ™ upieraÅ‚, Å¼e jest to poroniony pomysÅ‚.Potwierdzam, Å¼e nie jest to tylko plotka.
Wiceprezes Podpora na wspomnianym zjeÅºdzie DolnoÅ›lÄ…skiego ZwiÄ…zku JeÅºdzieckiego
potwierdziÅ‚, Å¼e wdraÅ¼ana jest koncepcja, aby siedzibÄ™ PZJ ulokowaÄ‡ w&hellip;
Walewicach. Jako argument za takÄ… koncepcjÄ… podaÅ‚, Å¼e wedÅ‚ug ich wyliczeÅ„ ma to daÄ‡
oszczÄ™dnoÅ›Ä‡ dla ZwiÄ…zku w wysokoÅ›ci ok. 100 tysiÄ™cy zÅ‚otych rocznie. Jest to argument
kÅ‚amliwy! Nawet jeÅ›li na czynszu za wynajÄ™cie pomieszczeÅ„ biurowych moÅ¼na by tyle
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oszczÄ™dziÄ‡, to takie wyliczenie nie uwzglÄ™dnia innych kosztów, jakie trzeba bÄ™dzie
ponosiÄ‡ w zwiÄ…zku z takÄ… przeprowadzkÄ…. Koszty licznych dojazdów do Warszawy, bo
przecieÅ¼ w Ministerstwie Sportu i Turystki trzeba bywaÄ‡ czÄ™sto. No i pytanie zasadnicze
&ndash; gdzie bÄ™dÄ… mieszkaÄ‡ pracownicy biura? W Warszawie i bÄ™dÄ… dojeÅ¼dÅ¼aÄ‡
do pracy w Walewicach? Czy teÅ¼ moÅ¼e przeprowadzÄ… siÄ™ do Walewic? Czy sÄ… tam dla
ich mieszkania? Czy teÅ¼ moÅ¼e trzeba bÄ™dzie zatrudniÄ‡ w stu procentach nowych
pracowników, bo z obecnych nikt nie bÄ™dzie chciaÅ‚, czy to dojeÅ¼dÅ¼aÄ‡ tak daleko, czy teÅ¼
siÄ™ tam przeprowadzaÄ‡? A jak zupeÅ‚nie nowi pracownicy, to oczywiste jest, Å¼e czeka nas
wszystkich okresowe pogorszenie jakoÅ›ci usÅ‚ugowej funkcji, jakÄ… biuro peÅ‚ni w stosunku do
Å›rodowiska.  Panowie! Koledzy! OpamiÄ™tajcie siÄ™! PrzestaÅ„cie na koÅ„cówce swoich
rzÄ…dów dziaÅ‚aÄ‡ metodÄ… faktów dokonanych, które majÄ… wam (w waszym mniemaniu)
zapewniÄ‡ utrzymanie wÅ‚adzy. Faktów dokonanych szkodliwych dla polskiego jeÅºdziectwa.
Faktów, których niezbÄ™dne odkrÄ™canie bÄ™dzie kosztowne, zarówno finansowo, jak i we
wszelkich innych sferach.Panowie! JeÅ›li nie moÅ¼ecie wykazaÄ‡ siÄ™ merytorycznie, bÄ…dÅºcie
chociaÅ¼ przyzwoici!Marek Szewczyk 
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